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Harul este miezul iubirii lui Dumnezeu, 
care a fost adus de Fiul Său, Domnul Isus 
Hristos.

„…Harul şi Adevărul au venit prin Isus 
Hristos.” (Ioan 1.17)

În familiile creştine, cel puţin, până şi 
copilaşii care au început să priceapă câte 
ceva ştiu că harul este un dar nemeritat, 
nespus de mare, oferit de Dumnezeu.
Un cititor mai puţin familiarizat cu Biblia 
este bine să ştie că harul în sine stă în 
jertfirea Fiului lui Dumnezeu pe cruce 
pentru oamenii care, prin faptul că toţi sunt 
păcătoşi, sunt vrăjmaşi ai lui Dumnezeu.
Aşadar, prin jertfirea Domnului Isus, 
duşmanii lui Dumnezeu capătă prin 
credinţa în El iertarea de păcate care 
însemnează viaţa veşnică.
Cum să merite nişte duşmani un dar aşa 
de mare? Nu merită absolut deloc şi totuşi 
Dumnezeu a oferit aproape 2000 de ani 
şi mai oferă pentru scurtă vreme acest dar 
uriaş după cum este scris:

„Prin har aţi fost mântuiţi, prin credinţă. 
Şi aceasta nu vine de la voi, ci este darul lui 
Dumnezeu. Nu prin fapte, ca să nu se laude 
nimeni.” (Efeseni 2.8,9)

Întrebarea din titlu s-ar cuveni să fie 
deosebit de actuală pentru orice credincios 
care a devenit o piatră vie în biserica vie a 
Domnului Isus Hristos.
Un răspuns potrivit la această întrebare 
ar deschide pentru orice credincios sincer 
şi evlavios calea pentru sporirea măsurii 
harului primit. 
Pentru ajutor, să luăm cuvântul din Filipeni, 
1.29:

„Căci cu privire la Hristos, vouă vi s-a dat 
harul nu numai să credeţi în El, ci să şi 
pătimiţi pentru El.”

Ajutorul primit însemnează că putem 
împărţi harul lui Dumnezeu, pentru uşurarea 
înţelegerii, în două părţi deosebite:
1. Harul de a crede în Domnul Isus pentru 
a fi mântuit.
2. Harul de a pătimi sau suferi pentru 
Domnul Isus.
În privinţa primei părţi a harului, 
credincioşii sunt într-o poziţie de egalitate, 
pentru că toţi au primit, după pocăinţă, 
credinţa că sângele Domnului Isus, şi numai 
el, i-a spălat de toate păcatele.
Trecând însă la partea a doua a harului, 
lucrurile se deosebesc foarte mult 
de la credincios la credincios.
Cineva ar putea să spună că se 
opreşte la prima parte a harului, 
fiind prea slab pentru partea a 
doua, care însemnează suferinţa.
O astfel de socoteală este vicleană, 
pentru că puterea de a suferi, 
să nu uitam, este tocmai esenţa 
acestei părţi a harului pe care îl 
dă Dumnezeu.
Ar merge poate, pentru o vreme 
scurtă, ca un credincios să se 
oprească la prima parte a harului, 
fiind un prunc în Hristos.
Asta se arată prin faptul că în faţa suferinţei 
de orice fel se plânge, se supără şi este mereu 
nerăbdător să scape de ea.
Când un om a trecut de copilărie, nu mai 
plânge, de exemplu, când primeşte  unele 
lovituri în trup, pentru că a dobândit 
puterea să sufere şi să nu mai plângă ca un 
copil.
La fel şi credinciosul: pe măsură ce devine 

Din harul oferit ,
cât ai primit?

I o a n  B o t g r o s
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matur în credinţă, primeşte ceva din partea a doua 
a harului şi astfel încetează să mai fie un plângăreţ 
nemulţumit.
Altcineva ar putea spune că va ocoli suferinţa sau 
poate va fi ocolit de ea, aşa că nu va fi nevoie de un 
har special.
Răspunsul este că lumea în care trăim zace în cel 
rău şi păcatul îşi arată sub toate formele efectele lui 
otrăvite producând suferinţă.
Dacă păcătuiesc, îl fac să sufere pe cel faţă de care 
am greşit. Dacă altcineva a păcătuit faţă de mine, mă 
face, de asemenea, să sufăr.
Iată deci că suferinţa nu poate fi ocolită şi nici nu ne 
va ocoli. Pentru a răspunde creştineşte la suferinţă 
avem neapărat nevoie de primirea celei de a doua 
părţi a harului.
Altfel, toate atitudinile şi răspunsurile noastre la 
suferinţă vor fi numai păcat.
Cum se primeşte? La fel ca prima parte, prin 
credinţă.
Învăţăm din Cuvânt că suferinţa, de orice natură 
ar fi ea, trebuie întâmpinată cu gândul că biruinţa 
asupra ei este pentru El, pe care mărturisim că Îl 
iubim mai mult ca orice în lume, pentru slava Lui.
În întrecerile sportive sunt situaţii când unii sportivi, 
deşi sunt răniţi serios, continuă lupta eroic spre 
admiraţia celor ce i-au ales şi a privitorilor. Ei acceptă 
suferinţa pentru gloria ţării pe care o reprezintă.
Alţi sportivi, dimpotrivă, la mici lovituri ies din 
luptă pentru a se menaja egoist.
Suferinţele noastre de creştini, purtate cu harul 
promis, sunt, dacă biruim, spre slava Celui ce ne-a 
chemat.
Dacă am primit sau nu harul de a suferi se vede foarte 
limpede după felul în care o facem: ca Domnul Isus 
sau ca un om în firea pământească.
Atunci când suferinţa acceptată va fi dusă cu adevărat 

prin harul de sus vom împlini cuvântul de la 1 Petru 
2.21:

„Şi la aceasta aţi fost chemaţi; fiindcă şi Hristos a 
suferit pentru voi şi v-a lăsat o pildă, ca să călcaţi pe 
urmele Lui.”

Toţi creştinii ar trebui să-şi mărească dorinţa de a fi 
martori ai Domnului Isus, prin viaţa lor. Dar să nu 
ne oprim doar la fapte bune, ci să arătăm trăsăturile 
dragostei şi prin felul în care suferim.
De ce, de exemplu, suferim fără nicio asemănare 
cu Domnul Isus atunci când suntem nedreptăţiţi? 
Pentru că nu ni s-a dat har sau pentru că nu vrem să 
primim harul?
Oare nu ne mai spune nimic cuvântul de la 1 Petru 
2.19:

„Căci este un lucru plăcut dacă cineva, pentru cugetul 
lui faţă de Dumnezeu, suferă întristare şi suferă pe 
nedrept.”

De ce la suferinţa nedreptăţii răspundem cu gânduri 
rele, cu mânie, cu supărare, în loc să rămânem blânzi 
şi smeriţi?
Acelaşi răspuns: pentru că nu vrem să primim harul 
care ne este oferit.
Lipsa îndelungată a semnelor primirii harului de 
a suferi pentru Domnul Isus pune un mare semn 
de întrebare asupra felului în care am primit partea 
minunată de har privind mântuirea.

Sunt vremuri grele, ştim bine! Este timpul să ne 
trezim!

Primiţi toată bogăţia harului lui Dumnezeu!
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Fiul lui Dumnezeu, Domnul Isus Hristos, când a părăsit 
slava din cer, a văzut pe pământ durere, ceartă,  sărăcie, 
boală şi toate urmările păcatului de care s-au făcut 
vinovaţi Adam şi urmaşii lui. 
El a acceptat în umilinţă un trup de om şi, prin 
atitudinea Lui, a fost un exemplu. 
S-a născut în Betleemul din Iudea şi a copilărit în 
Nazaret, în Galileea.

La vârsta de 30 de ani a început să le spună oamenilor 
planul lui Dumnezeu cu privire la fericire. A 
prezentat detalii despre cum poate omul să fie 
fericit. Din predica de pe munte, amintim prima 
fericire: 
„Ferice de cei săraci în Duh, că a lor este Împărăţia 
cerurilor!” (Matei 5.3)
Mântuitorul doreşte să fim smeriţi, pentru că 
numai aşa ne vedem păcătoşi şi putem veni prin 
credinţă la crucea de la Golgota, locul unde 
Domnul Hristos a fost crucificat. 
Opusul smereniei este mândria. Mândria îi 
împiedică pe mulţi oameni să se pocăiască. 
Împăratul lui Israel în Psalmul 19.13 spune: 
„Păzeşte, de asemenea, pe robul Tău de mândrie 
ca să nu stăpânească ea peste mine. Atunci voi 
fi fără prihană, nevinovat de păcate mari.”
Domnul Isus Însuşi a spus: 

„Luaţi jugul Meu asupra voastră şi învăţaţi de la 
Mine, căci Eu sunt blând şi smerit cu inima şi veţi 

găsi odihnă pentru sufletele voastre.” (Matei 11.29)
Aşadar, iubit cititor al acestor rânduri, gustă din 

prima fericire pe care Mântuitorul a menţionat-o. 
Cum se face aceasta? Acceptă-L în viaţa ta şi lasă-L să-
ţi conducă inima. Aceasta este adevărata smerenie. 
Aşa să-ţi ajute Dumnezeu!
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Domnul a zis lui Iosua: „Scoală-te! Pentru ce stai 
culcat astfel pe faţa ta? Israel a păcătuit”. (Iosua 
7.10,11a).

O buturugă mică

Iosua cucerise Ierihonul.
 
Sigur, este doar un fel de a spune. De fapt, 
Domnul făcuse minunea unică a prăbuşirii 
zidurilor, iar poporul era, de bună seamă, într-o 
stare de exaltare. Cu Acest Dumnezeu nimic nu 
li se mai părea imposibil. Îşi aduceau aminte 
de trecerea Mării Roşii, de mana din pustie, 
de prepeliţe şi se îmbrăţişau. Rememorau cu 
respect vremea lui Moise şi îl aclamau la unison 
pe Iosua. 
Ce mai, erau fericiţi!

În starea aceasta de spirit au început să croiască 
planuri pentru cucerirea cetăţii Ai, minuscula 
cetate Ai. Aveau un moral bun, cum se spune, 
şi un Dumnezeu incomparabil. În plus, faţă 

de Ierihon, Ai era un soi de cătun, un pâlc 
de case, fără un sistem de fortificaţii care să 
impresioneze.

Şi totuşi, inexplicabil, evreii se întorc de la luptă 
învinşi, umiliţi. Cei de acasă, care serbaseră 
anticipat victoria, au rămas, după cum notează 
Biblia, „cu inima moale ca apa”. 

Buturuga mică răstoarnă carul mare, am putea 
spune noi, înţelepţi. 
Da, dar care este, cu adevărat, buturuga mică?
Un conducător destoinic se recunoaşte mai ales 
în caz de eşec: 
„Iosua şi-a sfâşiat hainele şi s-a aruncat cu faţa la 
pământ până seara”. 
Până seara, împreună cu bătrânii, se roagă şi îşi 
presară capul cu cenuşă.
Târziu, după ce acest spectacol de umilinţă şi 
implorare s-a mai domolit, Domnul răspunde: 
„Scoală-te! Ce stai culcat astfel pe faţa ta? ISRAEL 
A PĂCĂTUIT.” 
Şi Domnul numeşte păcatul de care s-a făcut 

E m a n u e l  V î l c i u

Lasă-ţi 
darul 

la altar…
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vinovat poporul, fără să-l numească şi pe 
vinovat. 
Pe vinovat avea să-l găsească Iosua.

Ce nu poate să vadă Dumnezeu

Sunt aici câteva învăţăminte de mare preţ, mai 
ales pentru vremurile pe care le trăim astăzi. 
Specificăm de la bun început că nu vom aplica 
aceste adevăruri bisericii în ansamblu, deşi textul 
ales ar permite-o, ci fiecăruia dintre credincioşi 
în parte.
Întâi, lucrarea noastră, slujirea noastră, biruinţa 
noastră pot fi împiedicate de un păcat. Păcatul 
suspendă legatura cu Dumnezeu până la 
pocăinţă. Ne văduveşte de călăuzirea Duhului 
Sfânt, pe care îl întristăm şi ale cărui semnale 
le ignorăm. El va rămâne „setat pe avarie” atâta 
timp cât nu vom aduce reparaţiile necesare. 
Evreii au rămas pe loc, în stand by, până la 
descoperirea lui Acan.

Care este Acan-ul vieţii noastre? Păcatul nostru 
ascuns, sau nerecunoscut, sau nepărăsit. De 
obicei, în astfel de cazuri, Domnul insistă 
asupra păcatului nostru concret, faptic, nu 
asupra unei atitudini generale, nu asupra unei 
tendinţe păcătoase a firii noastre. Este uşor să 
ne ascundem pocăinţa în spatele a tot felul de 
formulări vagi, care nu costă nimic. 
Trebuie aduse la lumină:
 - nu păcatele tinereţii, ci acel obicei vicios 
care îţi fură pacea;
 - nu avariţia, ci faptul că ţi-ai însuşit în mod 
necinstit acele bunuri;
 - nu caracterul coleric, ci scandalul acela 
anume în care ai fost implicat;
 - nu lipsa de dragoste, ci vorbele acelea 
nereproductibile pe care le-ai spus soţiei;
 - nu senzualitatea, ci faptul ca ai o prietenă 
şi acesta este modul tău de a trăi în „aprinderea 
poftei”.        
Al doilea rând. De obicei, când conştiinţa ne 
acuză, tendinţa noastră nu este să ne pocăim, 
ci să ne intensificăm devoţiunea obişnuită, 

practicile noastre religioase. Începem să ne 
rugăm mai mult şi mai cu elan, să lucrăm mai 
mult „pentru Domnul”, să  mergem mai des la 
adunare, să ... să....
ştiţi de ce facem asta? Nu dintr-un impuls spre 
sfinţenie, căci păcatul nu se curăţeşte în felul 
acesta, ci ca să umplem, prin agitaţie şi activism, 
un gol, golul pe care l-a lăsat Dumnezeu în 
noi…după retragerea Lui.
Al treilea rând. Dumnezeu nu primeşte jertfa 
unor mâini murdare. 
Pentru că Acan păcătuise, tot Israelul era 
necurat, inclusiv liderii lui. Astfel că, înainte de 
orice altceva, Iosua a trebuit să elimine răul şi să 
sfinţească tot poporul.
Observaţi cum se exprimă Domnul cu privire la 
atitudinea lui Iosua? 
„Scoală-te! Pentru ce stai culcat astfel pe faţa ta?” 
Pe faţa ta! Parcă Dumnezeu nu mai înţelege 
gesturile uzuale ale rugăciunii şi ale umilinţei, 
parcă totul I se pare o jalnică pantomimă. Şi aşa 
şi este! EL NU POATE SĂ VADĂ nelegiuirea 
unită cu pioşenia, cu evlavia căznită, cu parada 
de cucernicie. De câte ori ar fi trebuit să spună 
şi despre noi: „Ce-i cu genuflexiunile astea ale 
voastre, cu vocalizele astea, cu cacofonia asta pe 
care voi o numiţi închinare?” 
Cât timp rămâne în vieţile noastre vreun 
păcat nerezovat, Domnul nu va înţelege nicio 
rugăciune, nicio implorare, nicio cântare, în 
afară de cea de pocăinţă.

Când se instalează temeinic criza în lucrare şi 
în biserică, de obicei avansăm repede o soluţie 
stereotipă de genul: 
Să ne rugăm, fraţilor, să ne rugăm mai mult! 
Dar poate că primul impuls ar trebui să fie acela 
al întoarcerii spre noi înşine: Să ne cercetăm, 
fraţilor, să vedem ce nu e în regulă în viaţa 
noastră! 
Pentru că rugăciunea, sigur că da, îşi are rostul 
ei, dar şi pocăinţa îşi are rostul ei, şi una n-o 
poate înlocui pe cealaltă!
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Is to r ia 
lui 

Wang Ee 
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Jonathan Goforth este un misionar canadian 
şi protagonistul unor serii de treziri din 
China începutului de secol XX, evenimente 

pe care le relatează în cartea sa remarcabilă Prin 
Duhul Meu. Am ales una din multele întâmplări 
povestite de el pentru a ilustra ideea dezvoltată 
de acest articol.
Wang Ee era unul dintre 
convertiţii lui Goforth şi 
poate cel mai apropiat prieten 
şi colaborator chinez. La scurt 
timp după întoarcerea lui 
la Domnul, graţie efortului 
şi entuziasmului său, 19 
familii din sat deveniseră 
creştine, iar perspectivele erau 
încurajatoare.
În 1900 izbucnise răscoala 
antienglezească a boxerilor, 
iar misionarii străini au fost 
nevoiţi să se retragă din calea 
iureşului, ceea ce i-a despărţit 
pe cei doi prieteni pentru vreo 
doi ani. Când s-au reîntâlnit, 
Wang Ee era din ce în mai 
apăsat, mărturisind că, fără 
vreun motiv anume, lucrarea 
din sat nu mai înaintează 
deloc. Deloc. „Dar, pastore, 
ţinea el să precizeze, nu e vina 
mea, oamenii au devenit tare 
împietriţi.”
Presimţirile lui Goforth că Wang Ee era cauza 
acestei subite stagnări s-au adeverit mai târziu 
când chinezul a participat la o adunare de 
trezire. Duhul Sfânt l-a apăsat cu putere şi, la 
una dintre întâlniri, Wang Ee a început să plângă 
incontrolabil. Mai târziu, printre sughiţuri, a 
povestit public cum reuşise să devină, tocmai 
el, un obstacol în calea Evangheliei.
Ce se întâmplase? În timpul răscoalei 
boxerilor, lui Wang Ee – care, creştin fiind, era 
considerat un trădător de neam – i se devastase 
gospodăria. De fapt, el însuşi şi familia lui 
scăpaseră cu viaţă ca prin minune. După ce 

răscoala fusese înăbuşită, guvernul s-a oferit să-i 
despăgubească pe cei care avuseseră de suferit de 
pe urma rebelilor. Fiecare solicitant trebuia să 
întocmească o listă cu bunurile pierdute. Wang 
Ee a profitat de moment şi a „umflat” pagubele. 
În loc de 300 de măsuri de grâu a cerut 600 şi, 
deşi avusese numai trei catâri, s-a ales cu şase. 

Şi-a dublat avuţia, dar de 
atunci înainte creştinul Wang 
Ee n-a mai fost acelaşi. Numai 
după repararea acestei fraude 
s-a putut întoarce cu spor la 
uneltele lui de evanghelist.

„…lasă-ţi darul acolo înaintea 
altarului…”

În chip de concluzie, nu găsesc 
nimic mai explicit şi mai viu 
decât cuvintele Mântuitorului 
din Predica de pe munte. Să 
luăm aminte!

„Aşa că, dacă îţi aduci darul 
la altar, şi acolo îţi aduci 
aminte că fratele tău are ceva 
împotriva ta, lasă-ţi darul 
acolo înaintea altarului şi du-
te întâi de împacă-te cu fratele 
tău; apoi vino şi adu-ţi darul.” 
(Mat. 5.23,24).

 Vedeţi bine că, după cuvintele Domnului, 
nimic nu are prioritate în faţa pocăinţei – chiar 
a pocăinţei faţă de un frate căruia i-am greşit. 
Putem să fim în Sfânta Sfintelor, în al treilea 
cer al intimităţii noastre cu Domnul, dacă ne 
aducem aminte de un păcat, lăsam darul la altar 
şi ne întoarcem degrabă pe urmele nelegiuirilor 
noastre trecute şi nerezolvate.
Dar tare mă tem că mulţi dintre noi o vor ţine 
înainte ca Balaam, purtându-şi cu fală, prin 
lume, creştinismul lor sterp şi zăngănitor. (La 
asta nu ziceţi amin!) 



1 0     A d e v ă r u l  c r e ş t i n   2 0 0 9  /  3

Am arătat până aici cum, mai întâi, în 
revelare, Dumnezeu ni se prezintă pe Sine, 
după care ne descoperă şi planurile Sale…

Ulterior, DUMNEZEU NE REVELEAZĂ 
CĂILE SALE, modalitaţile pe care El le-a 
hotărât privind ducerea la îndeplinire a 
scopurilor Lui.
Când Dumnezeu a vrut să-i izbăvească pe evrei 
de sub dominaţia madianită, întâi S-a revelat 
lui Ghedeon,  apoi i-a descoperit acestuia 
planurile Sale, dar nu l-a lăsat pe el să aleagă 
modalitatea înfăptuirii, ci i-a expus căile Sale.  
Chiar dacă pe moment nu sunt înţelese căile 
Domnului, în final constatăm că-i o adevarată 
binecuvântare a le urma pe ale Lui, şi nu pe ale 
noastre.
Domnul îi spune lui Ghedeon că n-are nevoie 
de cei fricoşi (22.000 care pleacă) şi nici de cei 
10.000 de luptători rămaşi, după care alege 
doar 300 de inşi cu care să înfrunte o armată 
de peste 100.000 de duşmani.  În final, deşi, 
practice, nici cei 300 de viteji n-au luptat 
efectiv…, Ghedeon a avut succes, pentru că a 
folosit calea Domnului.  
Prin Isaia, Domnul ne atenţionează astfel: „…
gândurile Mele nu sunt gândurile voastre, şi 
căile voastre nu sunt căile Mele...” (Isaia 55:8)
Noi suntem tare entuziasmaţi de căile noastre, 
dar Dumnezeu ne îndeamnă să renuntăm la 
ele, dacă vrem să înfăptuim lucrarea Sa.
Psalmistul repetă de mai multe ori în Ps. 25 
rugăciuni de felul: „Arată-mi, Doamne, căile 
Tale, şi învaţă-mă cărările Tale!”, pentru că 
înţelege că nimic de valoare nu poate fi realizat 
în lucrarea lui Dumnezeu fără a înţelege şi a 
urma căile Lui.
Nouă ni se par bune şi modalităţile noastre 

C o r n e l  R a d u

Pa r t e a  a  I I I - a
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de lucru…, şi chiar obţinem uneori anumite 
rezultate…, dar vom constata, în final, 
că-n lucrările noastre nu se vede puterea lui 
Dumnezeu şi că El nu este slăvit.
George Müler a ales să facă voia Domnului, 
oricare ar fi fost ea.  Dumnezeu îi comunică 
modul în care să fie susţinut orfelinatul (calea 
Sa): să nu ceară vreodată vreun ban de la 
cineva!
Dacă Müler ar fi apelat la o serie de cunoscuţi, 
mai ales dintre cei bogaţi, probabil că 
orfelinatul ar fi putut funcţiona, dar ar 
fi apărut întrebarea: ar mai fi fost slăvit 
Dumnezeu dacă s-ar fi cerut fonduri de la 
oameni?!  Domnul a fost credincios şi a trimis 
mereu hrana necesară celor câteva mii de 
copii…
Dacă-L iubim pe Dumnezeu, aceasta se va 
vedea clar după timpul pe care I-l vom dedica.  
În funcţie de aceasta, El ni se descoperă şi ne 
dezvăluie atât planurile Sale, cât şi modalităţile 
Lui de împlinire.
Când folosim căile Lui, atunci devine evidentă 
mâna şi puterea Sa, iar lauda Îi revine Lui.  
După ce ne descoperă intenţiile Sale salvatoare, 
înţelegem planurile Sale, care sunt în acord cu 
caracterul Lui, şi aflăm ulterior detalii privind 
modul Său de acţiune, care reliefează slava Sa.
Pe scurt, Dumnezeu ne descoperă, celor 
apropiaţi Lui, numele, caracterul şi slava Sa.
Revelaţia lui Dumnezeu  nu ne lasă indiferenţi!  
Dezvăluirea numelui Său ne apropie şi 
mai mult de El, într-o relaţie împlinitoare. 
Cunoaşterea caracterului Său produce în noi 
mutaţii de natură etică – înţelegând scopurile 
Lui, caracterul Său este transferat în noi. 
Revelaţia căilor Sale, care sunt uimitoare, 

produce în noi abilităţi prin care îndeplinim 
voia Lui, iar El este lăudat şi slăvit.

Dumnezeu „Şi-a arătat căile Sale lui Moise, şi 
lucrările Sale copiilor lui Israel.” (Ps. 103:7)
dar nici pe noi nu ne ocoleşte:
„… Domnul Dumnezeu nu face nimic fără să-
Şi descopere taina Sa slujitorilor Săi ...” (Amos 
3:7) 
– Vrei să cunoşti voia lui Dumnezeu cu privire 
la tine?   
– Cine nu vrea aceasta? – vei spune poate.
– Vrei să înţelegi planurile şi scopurile Sale şi să 
participi şi tu la îndeplinirea lor?  
Începe prin a dezvolta o relaţie intimă cu 
Domnul!  Nu sări zile fără să stai în prezenţa  
Lui şi a Cuvântului Său! Atunci El îţi va 
descoperi planurile Sale, te va încunoştiinţa 
despre ce vrea să facă acolo unde eşti şi te va 
abilita pentru a te putea angaja la împlinirea 
scopurilor Sale glorioase.
De ce crezi că unii credincioşi trăiesc o 
viaţă ştearsă, fără realizări?  De ce unii, deşi 
foarte activi, nu demonstrează prezenţa lui 
Dumnezeu în lucrarea lor şi nu aduc slavă lui 
Dumnezeu prin realizările lor? Pentru că nu-L 
cunosc îndeaproape pe Dumnezeu.
Fie ca Domnul să ne învrednicească să 
petrecem tot mai mult timp cu El şi să 
devenim asemenea Lui! 
Dumnezeu să producă în fiecare din noi 
dorinţa de a ne angaja plenar în a îndeplini 
planurile Sale, prin căile pe care El le stabileşte, 
şi în toate să fie slăvit numai El! 
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Pare curios titlul acestui articol şi poate 
trezi interes în cele materiale.
Desigur, polul era o monedă de pe 

vremea Domnului Isus care, în greceşte, se 
numea mină.
Spre deosebire de pilda talanţilor, în care 
Stăpânul îi cheamă pe robii săi şi le încredinţează 
unuia cinci talanţi, altuia doi şi altuia unul – 
fiecăruia după puterea lui –, aici se vede că 
acestora li s-a dat în mod egal câte un pol.
Aceste pilde au ceva în comun – perioada de 
întoarcere a Stăpânului – când acesta vine să 
vadă cum a preţuit fiecare partea încredintată 
lui. Fiecare se va înfăţişa înaintea Lui să dea 
socoteală de felul cum a folosit în beneficiul 
Stăpânului partea încredinţată până la venirea 
Sa.
Privind la pilda polilor şi la semenii mei, care 
au primit fiecare aceeaşi valoare ca şi mine, în 
mine se stârneşte dorinţa de a folosi în folosul 
Stăpânului cât mai bine darul încredinţat.
Doresc ca Duhul Sfânt să ne angajeze şi pe 
noi într-o competiţie sfântă, în aşa fel încât 
la întâlnirea cu Mâtuitorul nostru să putem 
spune ca David în I Cronici 29, 14: „Căci ce 
sunt eu şi ce este poporul meu ca să putem să-
ţi aducem daruri de bunăvoie? Totul vine de la 
Tine şi din mâna Ta primim ce-ţi aducem“.
Iubiţii mei fraţi, în ce constă această competiţie? 
Desigur, mă refer la polul încredinţat fiecăruia 
dintre noi, pentru că Dumnezeu, care a văzut 
că toate lucrurile făcute de El erau bune, a zis: 
„Nu este bine ca omul să fie singur, am să-i fac 
un ajutor potrivit pentru el.“ (Genesa 2.18)
Prin căsătorie, Dumnezeu ne-a încredinţat o 
soţie, şi acesta este un pol de la El. 
Poţi spune şi tu, cititorule, aceste cuvinte 
împreună cu mine?
„Soţia mea este pentru mine un ajutor potrivit.”
„Soţia mea este un har de la Domnul.” Proverbe 
18.22: „Cine găseşte o nevastă bună găseşte 
fericirea; este un har pe care-l capătă de la 
Domnul“.
„Soţia mea este un dar de la Domnul.” Proverbe 
19.14....dar o nevastă pricepută este un dar de 
la Domnul.

Soţia este polul încredintat de Marele nostru 
Dumnezeu şi Tată, pentru mine, copilul Lui.
Unii dintre dumneavoastră puteţi spune că soţia 
este un dar deosebit din partea lui Dumnezeu 
pe care nu l-aţi meritat. Dar nu este pentru 
toţi la fel. Alţii pot spune: „Nu ştiţi câte am de 
îndurat şi prin ce trec eu cu soţia mea, nu ştiu 
de unde mai sunt.” Vreau să te întreb mai întâi 
un lucru: 
– Când te-ai căsătorit, ţi-ai cerut din Mâna lui 
Dumnezeu soţia? 
O nevastă bună este un har care se capătă de 
la Domnul.
Cazul acesta este cel mai fericit şi casa 
respectivă, având pe Mântuitorul în mijlocul 
ei, este o Betanie, o casă a cântării, a laudei şi 
a închinării faţă de Cel ce face toate lucrurile 
bune. 
De ne-ar da Dumnezeu cât mai multe case de 
felul acesta! Atunci şi adunările ar fi altele.
Cu toate acestea se poate întâmpla ca din 
neveghere şi din nepăstrare a atribuţiilor 
cerute de Dumnezeu, lucrurile să nu mai fie în 
normalul lor, după Sfânta Scriptură. Aşa a fost 
şi în Eden. Totul a fost bine până la un timp. 
Cine a greşit acolo? Noi spunem repede: Eva. 
Dar Adam este cel care a greşit. El era primul 
care trebuia să vegheze şi să păzească grădina.
Unde era Adam când Eva stătea de vorbă cu 
Şarpele? Era lângă ea. Până în momentul în 
care au gustat din  pomul oprit ei cunoscuseră 
numai binele, dar după aceea li s-au deschis 
ochii şi au cunoscut şi răul. 
Tot aşa se întâmplă şi astăzi: suntem dornici 
de cunoaştere, nu ne mulţumim numai cu 
ce ne cere Dumnezeu, nu suntem veghetori 
la lucrurile pe care le strecoară Diavolul în 
familiile noastre. Urmarea? De multe ori este 
dezastru.
Să vedem ce trebuie să facem cu polul acesta. În 
primul rând Scriptura în Proverbe 5.18  spune: 
„... bucură-te de nevasta tinereţii tale!“ Bucură-
te că ai un astfel de pol dăruit de stăpânul tău şi 
al ei! El ţi l-a dat din averea Lui şi ar fi nefiresc 
să nu te bucuri. 
În al doilea rând, în Maleahi 2.15 se spune:  
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„...Luaţi seama dar în mintea voastră şi niciunul 
să nu fie necredincios nevestei din tinereţea lui“. 
Poate că vei spune că nu este cazul să discutam 
despre astfel de lucruri pentru că suntem  copii 
ai lui Dumnezeu. Aşa este, dar şi copiii lui 
Dumnezeu sunt tot oameni şi vin ispite peste 
ei cu grămada. A fi necredincios faţă de nevasta 
tinereţii înseamnă  a nu fi veghetor asupra 
ochilor şi asupra gândurilor inimii. Soţia ta va 
căpăta tot mai multă valoare înaintea ta şi-ţi va 
fi tot mai dragă dacă te vei păstra curat faţă de 
ea şi faţă de Dumnezeu.
Sunt bărbaţi cărora nu le mai place de nevasta 
tinereţii, pentru că între timp ea s-a transformat, 
nu mai este la fel de graţioasă ca la început, şi 
îşi permit să umble în compania altor persoane 
de sex feminin, simţindu-se bine cu ele, iar 
soţia lui ajunge un fel de Cenuşăreasă a casei.
Spun că astfel de comportamente sunt deosebit 
de periculoase, ba chiar păcătoase, şi pot avea 
urmări grave. Mântuitorul spune că uitatul şi 
poftitul în inimă înseamnă preacurvie, iar unii 
au fost înşelaţi amarnic şi au trebuit să suporte 
consecinţele acestor lucruri. 
Deci, frate, te îndemn: Fii credincios faţă de 
soţia tinereţii tale!
În al treilea rând, la 1 Corinteni 7. 3 se spune: 
„Bărbatul să-ţi împlinească faţă de nevastă 
datoria de soţ...“
Este o datorie care îl fereşte şi pe unul şi pe 
celălalt de ispite.
În al patrulea rând, la 1 Petru 3,7 scrie: 
„Bărbaţilor, purtaţi-vă şi voi, la rândul vostru, 
cu înţelepciune cu nevestele voastre, dând cinste 
femeii ca unui vas mai slab, ca unele care vor 
moşteni împreună cu voi harul vieţii, ca să 
nu fie impiedicate rugăciunile voastre.“ Aici 
Cuvântul spune „şi voi”, nu pretinde numai 
soţiilor, ci se cere şi bărbaţilor să se poarte cu 
înţelepciune, pentru că femeile sunt vase mai 
slabe. Dumnezeu le-a făcut mai slabe decât pe 
noi în mod special, ca să le dăm cinste. Este o 
provocare lucrul acesta pentru noi, bărbaţii, în 
aşa fel încât să învăţăm să ne purtam delicat, cu 
dragoste cu ele şi prin aceasta să ne modelăm 
în vederea slujirii altora.

Aceste patru puncte de până acum ţin de 
omenescul din noi, dar pentru împlinirea lor 
este nevoie de o susţinere din afara omenescului, 
care decurge din Harul Divin pe care l-am 
primit în calitate de copii ai lui Dumnezeu.
Un înţelept al vremurilor apuse a spus odată: 
„Daţi-mi un punct de sprijin şi voi răsturna 
pământul!” Tot aşa, şi copilul lui Dumnezeu 
are nevoie de un punct de sprijin din partea lui 
Dumnezeu pentru a-ţi îndeplini îndatoririle pe 
care le are faţă de polul încredintat. În Romani 
5.5 se spune: „...dragostea lui Dumnezeu a fost 
turnată în inimile noastre prin Duhul Sfânt 
care ne-a fost dat“. Dragostea noastră este de 
natură omenească şi ea se termină repede. 
Odată venită sursa de energie dumnezeiască 
– dragostea –, eu pot să îmi îndeplinesc şi 
cea de-a cincea îndatorire, care la rândul ei le 
include pe celelalte patru.
În Efeseni 5.25,26 scrie: „Bărbaţilor, iubiţi-vă 
nevestele cum a iubit şi Hristos Biserica şi S-a 
dat pe Sine pentru ea, ca s-o sfinţească după ce a 
curăţit-o prin botezul cu apă prin Cuvânt“. 
Acum, frate, mai zi ceva, mai caută dezvinovăţiri. 
Nu ai nicio dezvinovăţire când trebuie să te 
asemeni cu Domnul Hristos, ci numai o ieşire 
în dragostea iertătoare, indiferentde poziţia 
soţiei tale. Datoria ta este să o sfinţeşti, adică 
să faci ca prin dragostea dumnezeiască pe care 
ai primit-o să crescă în soţia ta roada Duhului 
Sfânt. La întoarcerea Stăpânului, El va căuta 
în polul pe care şi l-a încredinţat să vadă dacă 
ai fost în stare să investeşti cât mai multe din 
trăsăturile Lui.
Înteleg că nu este uşor de aplicat reţeta acestei 
vieţi de familie, dar, în harul nemăsurat al lui 
Dumnezeu, sunt resurse inepuizabile pentru 
îndeplinirea datoriei. 
Dumnezeu să vă dea înţelepciune pentru a da 
valoare tot mai mare plolului încredinţat!



Sub acest  titlu nu ne propunem să abordăm 
un aspect material, ci un cu totul altul, 
de multe ori neglijat sau scăpat din 

vedere, dar care are un impact major în viaţa 
creştină:  raportarea creştinului la Cuvântul lui 
Dumnezeu, pe de o parte, şi la factorul timp, 
pe de altă parte.
Dacă ne raportăm la Cuvântul lui Dumnezeu, se 
poate afla creştinul în ipostaza de fiu risipitor? 
Desigur, pilda fiului risipitor este una 
predilectă de evanghelizare şi vizează sufletele 
nemântuite. Dorim însă să surprindem şi un 
alt aspect, ce vizează răspunderea noastră. Când 
stăm în prezenţa Cuvântului în adunare, şi în 
mod special în timpul unui mesaj de zidire, 
Dumnezeu revarsă peste noi Cuvântul Său 
bun din belşug, cu scopul de a ne modela viaţa 
şi caracterul nostru după chipul Domnului 
Hristos. Să nu uitam că aceste mesaje sunt 
lucrarea harului lui Dumnezeu, iar pentru ele 
fraţii investesc timp, efort, dragoste şi rugăciune 
pentru a ne fi prezentate într-o formă cât mai 
îngrijită. Când stai în adunare în prezenţa ploii 
binefăcătoare a Cuvântului expus în har şi pleci 
cu un sentiment de nemulţumire, de critică sau 
poate îl uiţi foarte repede şi nu aduce în tine 
o nouă modelare spre caracterul Lui, atunci 
cu siguranţă eşti un fiu risipitor. Dumnezeu 
a revărsat din belsug sămânţa Lui bună peste 
pământul inimii tale şi aceasta nu a adus niciun 

Strângi 
sau 

risipeşti?

M i h a i  S o c o t e a n u
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rod, nicio schimbare, ai risipit-o! Ascultarea 
unei predici de zidire nu este o rutină, ci un 
privilegiu sfânt, ce ne responsabilizează la o 
participare activă spre strângerea Cuvântului în 
inima noastra şi trăirea lui.
În pilda semănătorului (Luca 8:12), o parte 
din sămânţă a căzut şi pe un pământ aflat lângă 
drum, dar nu a adus niciun rod. Atenţie la 
inima noastră! Când suntem prea aproape de 

drumul lumii acesteia 
să nu ne mirăm că, deşi 
auzim Cuvântul, acesta 
nu poate aduce roada. 
Îţi plac podoabele lumii 
acesteia, vestimentaţia, 
coafura, practicile 
şi muzica ei? Atunci 
eşti un pământ aflat 
lângă drumul lumii 
şi acolo nu vei simţi 
miresma caracterului 
Domnului Hristos. 
Porunca Scripturii este: 
„depărtează-o (corabia) 
la adânc” (Luca 5:4). 
Creştinul lucrat şi 
călăuzit de Duhul 
Sfânt se va depărta de 

drumul lumii acesteia spre adâncul bogăţiei, 
înţelepciunii şi ştiinţei lui Dumnezeu (Romani 
11:33), unde va găsi bucurie şi desfătare.
Al doilea aspect vizează raportarea creştinului 
la factorul timp al vieţii sale. Dumnezeu ne 
îndeamnă să răscumpărăm vremea (Coloseni 
4:5), „să ne numărăm bine zilele ca să căpătam o 
inimă înţeleaptă” (Psalmul 90:12).
Timpul este un dar al lui Dumnezeu şi este de 
mare preţ. Un creştin înţelept îşi va gestiona 
cu multă grijă timpul şi-l va folosi pentru slava 
lui Dumnezeu. Sunt atâtea activităţi în viaţa 
personală care nu sunt altceva decât risipă de 
timp: conversaţii telefonice excesiv de lungi, 
vizionarea unor programe TV păguboase, 
navigări inutile pe internet, conversaţii pe 
mesenger, pentru a enumera doar câteva dintre 
ele, dar lista poate continua.
Creştinul călăuzit de Duhul Sfânt nu-ţi va 
pierde timpul. El va fi credincios în lucrurile 
aparent mici ale vieţii sale, trăind ca înaintea 

Domnului, iar această credincioşie în lucrurile 
mici, această disciplină spirituală de viaţă, îl va 
echipa pentru credincioşia şi în lucrurile mari. 
Cum este viaţa ta în detaliile ei? O viaţă curată, 
ordonată, disciplinată acasă, la serviciu sau în 
alte sectoare de activitate, refectă un caracter pe 
care Domnul îl poate folosi şi în lucrări mari?
David a fost un păstor cu păr bălai şi faţa 
frumoasă şi păştea acele puţine oi ale tatălui său. 
El era devotat pentru ele, le apăra şi credincioşia 
lui în cele mici l-a învestit ca împărat, păstor 
peste tot poporul lui Israel. Putem observa care 
este impactul detaliilor în viaţă!
Creştinul înţelept va identifica în viaţa lui toate 
fisurile pe unde se scurge un timp preţios, va 
drege mreaja vieţii lui şi va strânge timpul acesta 
preţios pentru rugăciune, pentru studierea 
Cuvântului şi lucrul 
pentru Domnul.
Când Domnul Isus 
a înmulţit pâinile 
şi peştii, au rămas 
multe fărâmituri pe 
care ucenicii nici 
nu le luau în seamă, 
dar Domnul spune: 
„Strângeţi fărâmiturile 
care au rămas, ca să nu 
se piardă nimic” (Ioan 
6:12). 
Strânge, frate sau soro, 
timpul irosit în diferite 
activităţi mărunte şi 
investeşte-l ca să nu se 
piardă nimic!
Dacă am face un 
bilanţ pe o săptămâna 
al timpului pierdut, 
„fărâmiturile nestrânse”, am rămâne uimiţi de 
timpul irosit şi cât de departe am ajunge dacă 
l-am folosi pentru slava lui Dumnezeu şi folosul 
personal. 
Ce fel de credincios eşti raportat la factorul 
timp? Eşti un fiu risipitor sau unul care strânge 
împreună cu Domnul Isus? 
Să ne ajute Dumnezeu pe toţi să răscumpărăm 
vremea, căci timpul scurs niciodată nu se mai 
întoarce.



„Vorbirea voastră să fie întotdeauna cu har, dreasă 
cu sare, ca să ştiţi cum trebuie să răspundeţi 
fiecăruia“. (Coloseni 4:6)

Vremea şi lumea de azi pun preţ pe statistici. Se 
fac statistici din orice. Una dintre ele atrage însă 
atenţia prin ineditul ei şi prin faptul că te pune 
pe gânduri, dacă ai puţin timp să te gândeşti la 
rostul şi la valoarea vorbelor pe care le spui sau 
pe care nu vrei sau uiţi să le spui în viaţă. 
Statistica despre care vorbesc acum a fost făcută 
de un medic oncolog, care a însoţit plecarea 
din viaţa aceasta a unui mare număr de bolnavi 
de cancer. Şi, din observaţiile făcute de el de-a 
lungul întregii cariere de medic, a constatat că 
cele mai frecvente cuvinte spuse de muribunzi 
celor care rămân în urma lor în viaţă sunt: 
„mulţumesc“, „te iubesc“, „iarta-mă“, „te 
iert“…

Aceasta este constatarea lui. Nu ştiu dacă vei 
apuca să le spui şi tu când va fi să pleci de pe 
pământ. Şi nu ştiu nici ce vei simţi să spui 
atunci… Poate cuvintele acestea, poate altele… 

Dar aş vrea să mă opresc asupra valorii pe care 
cei care au alergat prin viaţă o dau acestor 
cuvinte. De ce le-au ales pe acestea şi nu pe 
altele? De ce consideră ei că ele merită a fi spuse 
în momentul despărţirii? Când te desparţi 
de cineva simţi nevoia să dăruieşti ceva celui 
de care te desparţi. Ceva ce este valoros şi cu 
semnificaţie pentru tine, ceva ce crezi că este 
valoros şi cu semnificaţie pentru el, ceva prin 
care crezi că vei rămâne măcar pentru un timp 
lângă cel de la care îţi iei rămas-bun. Mă întreb 
şi te provoc să te întrebi de ce oare cele mai 
importante cuvinte folosite de muribunzi, la 
sfârşitul vieţii lor şi înainte de desparţire, sunt 
tocmai cele patru  „mulţumesc“, „te iubesc“, 
„iartă-mă“, „te iert“…? 

Nu este nici locul şi nici momentul să analizăm 
aici psihologia şi gândirea unui muribund, dar 
se ştie că cei care pleacă simt nevoia de împăcare 
şi de vindecare atât pentru ei, cât şi pentru cei 
care rămân după ei. Şi, pentru acest lucru, ei 
folosesc cel mai des „mulţumesc“, „te iubesc“, 
„iartă-mă“, „te iert“…

Cuvinte 
care vindecă
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Viaţa privită şi altfel... D a n  M i r c e a  P o p a

„Mulţumesc“… 
„Te iubesc“… 
„Iartă-mă“… 
„Te iert“...
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Dacă aceste cuvinte au această putere de 
împăcare şi de vindecare pe patul de moarte, 
fii sigur că aceeaşi putere de împăcare şi de 
vindecare o au în fiecare zi. De ce să aştepţi 
clipa plecării pentru a le spune întru vindecarea 
ta şi să nu o faci acum, cât trăieşti, pentru a te 
vindeca şi a-i vindeca şi pe cei din jurul tău?

„Mulţumesc“
Ai motive pentru care să spui „Mulţumesc“: 
pentru tot ce ţi se dă, dar şi pentru tot ce ţi se ia. 
Dumnezeu îngăduie să-ţi dea şi îngăduie să-ţi ia 
oamenii, lucrurile, împrejurările atât cât te ajută 
să creşti. Alege să fii mulţumit şi mulţumitor în 
loc de a fi mereu nemulţumit şi nemulţumitor. 
Ai atât de multe motive…Mulţumeste pentru 
faptul că în fiecare zi eşti iertat şi eşti iubit. 
Mulţumeşte pentru tot ce (încă) primeşti şi 
pentru tot ce (încă) mai poţi dărui. Mulţumeşte 
pentru cei ce te bucură, pentru cei ce-şi aduc 
aminte de tine, pentru străinul care ţi-a zâmbit, 
pentru necunoscutul care a condus autobuzul cu 
care te-ai dus azi la serviciu … Dar mulţumeşte 
şi pentru cel ce te-a jignit, pentru că ţi-a adus 
aminte cât de orgolios eşti, mulţumeşte pentru 

cel care îţi inspiră frică, pentru că îţi aduce 
aminte că nu te încrezi în Dumnezeu atât cât 
e necesar, mulţumeşte pentru cel ce te jigneşte 
pentru că îţi aduce aminte că nu i-ai arătat un 
model de a fi mai bun decât ţi-l oferă el… Şi te 
las pe tine să găseşti celelalte multe alte motive 
de mulţumire.
Nu aştepta clipa plecării ca să spui „Mulţumesc“. 
Poate nu vei mai avea ocazia să o mai spui 
atunci. Spune-o acum, în fiecare zi!

„Te iubesc” 
Aşa-i că nu ai mai spus de mult timp „Te iubesc”? 
Poate nu mai ai motive, poate crezi că nimeni 
nu mai merită să primească aceste cuvinte din 
partea ta, sau poate pur şi simplu ai uitat. Ai 
uitat să o mai spui dar, spre pierderea ta, ai uitat 
şi efectul benefic al acestui cuvânt .
Nu aştepta clipa plecării ca să spui „Te iubesc“. 
Poate nu vei mai avea ocazia să o mai spui 
atunci. Spune-o acum, în fiecare zi!

„Iartă-mă”
Este greu să-ţi dai seama că ai greşit, este greu 
să recunoşti că ai greşit, dar  este şi mai greu să 
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ceri iertare. Ai motive să-ţi ceri iertare:  pentru 
că ai lovit, pentru că ai nedreptăţit, pentru 
că ai jignit, pentru că ai trădat. Toate acestea 
cu ştiinţă sau  din neştiinţă. Ai motive să-ţi 
ceri iertare: pentru nemulţumirea ta, pentru 
nerecunoştinţa ta, pentru neatenţia ta… Şi sunt 
sigur că ai mult mai multe motive pentru care 
să-ţi ceri iertare. Fă-o acum! Nu aştepta clipa 
plecării ca să spui „Iartă-mă“!  Poate nu vei mai 
avea ocazia să o mai spui atunci. Spune-o acum, 
în fiecare zi!

„Te iert”
Te simţi aşa de bine când eşti în poziţia de a 
ierta pe cineva. Te simţi mai puternic, simţi că 
ţi se dă atenţie şi dreptate, nu te simţi înfrânt 
cum e cel din faţa ta. Dar iertarea pe care o dai 
celuilalt te ajută să te vindeci de fapt pe tine. 
Pentru a te vindeca, nu ai nevoie doar să fii 
iertat, ci şi să ierţi. 
Nu aştepta clipa plecării ca să spui „Te iert”. 
Poate nu vei mai avea ocazia să o mai spui 
atunci. Spune-o acum, în fiecare zi!

Mai devreme sau mai târziu, cei dragi ţie vor 
pleca...  Ce ai dori să auzi de la ei: Mulţumesc 
pentru ce mi-ai dat sau  Te iert pentru ceea ce 
mi-ai fi putut da? 
Mai devreme sau mai tarziu, vei pleca dintre cei 
dragi ţie. Ce ai dori să le spui: Mulţumesc  sau  
Iertaţi-mă?
Aceste cuvinte nu te duc în Cer, dar pot aduce 
puţin Cer aici, în viaţa ta.

Drumul de la necaz la fericire e atât de lung cât 
vrei tu să-l faci. Şi ţi-l faci prin ceea ce gândeşti 
şi prin ceea ce vorbeşti. Nu aştepta clipa plecării 
să spui cuvintele care te vor vindeca! Spune-le 
în fiecare zi! Şi ele vor aduce vindecare: ţie şi 
celor din jurul tău.

„Mulţumesc“… 

„Te iubesc“… 

„Iartă-mă“… 

„Te iert“...

1.  Eu spun: „ESTE IMPOSIBIL!“
Dumnezeu spune: „TOATE LUCRURILE 
SUNT POSIBILE...!“  Luca 18:27 
2. Eu spun: „AM OBOSIT!“ 
Dumnezeu spune: „EU ÎŢI VOI DA 
ODIHNĂ!“ Matei 11:28-30 
3. Eu spun: „NU MĂ POT DESCURCA!”
DUMNEZEU SPUNE: „EU ÎŢI VOI 
CĂLĂUZI PAŞII!”  Proverbe 3:5, 6 
4. Eu spun: „NIMENI NU MĂ IUBEŞTE!“
Dumnezeu spune: „TE IUBESC!“ Ioan 3:16 
5. Eu spun: „NU MAI POT CONTINUA!“
Dumnezeu spune: „HARUL MEU ÎŢI ESTE 
ÎNDEAJUNS!“  2 Corinteni 12:9
6. Eu spun: „NU POT FACE NIMIC!“
Dumnezeu spune: „POŢI TOTUL, PRIN 
CRISTOS, CARE TE ÎNTĂREŞTE!“ Filipeni 
4,13
7. Eu spun: „NU MĂ DESCURC!“
Dumnezeu spune: „EU MĂ VOI ÎNGRIJI!“  
Filipeni 4:19 

8. Eu spun: „MI-E TEAMĂ!“
Dumnezeu spune: „EU NU ŢI-AM DAT UN 
DUH DE FRICĂ!“ 2 Timotei 1:7 
9. Eu spun: „SUNT PLIN DE GRIJI!“
Dumnezeu spune: „ARUNCĂ TOATE 
GRIJILE ASUPRA MEA!” 1 Petru 5:7 
10.  Eu spun: „MĂ SIMT SINGUR!“
Dumnezeu spune: „CU NICI UN CHIP 
N-AM SĂ TE LAS!“ Evrei 13:5 
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Un bărbat în vârstă de 92 de ani s-a 
bărbierit, s-a pieptănat, s-a îmbrăcat şi, la 
ora 8 dimineata, a pornit spre azil. 
Soţia lui, în vârstă de 70 de ani, se 
stinsese din viaţă nu de mult şi, din acest 
motiv, bărbatul a simţit că trebuia să-şi 
părăsească casa. 
Sta în foaierul azilului aţteptând şi ne-a  
zâmbit atunci când i-am spus: 
– Camera dumneavoastră este pregatită!
În timp ce mergeam spre lift, i-am descris 
pe scurt cum era camera lui, ce culoare 
are perdeaua şi cuvertura de pe pat, ce 
mobilier se găseşte în cameră.
– Foarte mult îmi place! – ne-a spus el, 
şi era încantat ca un copil de 8 ani, care 
acum urmează să primească prima lui 
cameră separată de la părinţi.
– Stimate domn, nici nu aţi văzut camera 
încă! Aşteptaţi un pic înainte să vă 
pronunţaţi! – i-am răspuns eu. 
– Nu are nimic dacă nu am văzut-o 
încă – mi-a răspuns el. Fericirea nu 
este dependentă de ceva anume. Eu aleg 
fericirea în mod independent. Faptul că 
îmi place sau nu camera nu depinde de 
mobilier sau decoraţiuni, ci depinde de 

cum vreau eu să o văd. Eu am decis deja 
în mintea mea: camera îmi place. Deciziile 
le iau în fiecare dimineaţă, imediat ce 
mă trezesc. Pot să iau decizia că îmi 
petrec ziua în pat şi încerc să număr câte 
extremităţi sau componente ale corpului 
meu nu funcţionează cum ar trebui sau 
mă dor. Sau pot să-I spun Mulţumesc 
lui Dumnezeu pentru tot şi pentru că mă 
pot mişca. Fiecare zi este un cadou dacă 
pot să-mi deschid ochii, să mă concentrez 
pe amintirile frumoase, amintiri pe care 
le-am adunat de-a lungul vieţii mele. 
Bătrâneţea este ca un cont în bancă. Iei 
de acolo exact ce ai adunat!
– Vezi, sfatul meu este să aduni multă, 
multă fericire şi amintiri frumoase în 
contul tău de amintiri. Eu şi azi tot strâng 
şi tot mai strâng –  mai spuse omul 
înţelept. 
Apoi a adăugat:
– Ţine minte ce-ţi spun şi ai şansa să fii 
fericit: scapă-ţi mintea de ură; scapă-ţi 
mintea de a-şi face griji tot mereu; trăieşte 
modest; dăruieşte mai mult; aşteaptă mai 
puţin de la alţii! 

 Omul 
	 	 	 înţelept
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C.E.C. – Albeşti funcţionează ca persoană 
juridică sub patronajul Cultului Creştin – 
B.E.R.
Pe timpul verii, funcţionează în regim de 
tabără, organizat în serii pentru copii şi tineri, 
după un program prestabilit cu fraţii instruc-
tori recunoscuţi de forul conducător - Sfatul 
de Fraţi pe ţară.
Programul seriilor în anul 2009 este 
următorul:
 • 23 iunie – 1 iulie – serie copii – instruc-
tor coordonator – fratele Nelu Zărnescu – 
telefon de contact: 0722609957.
 • 14 iulie – 22 iulie – serie copii – instruc-
tor coordonator – fratele Nicuşor Olaru – tele-
fon de contact: 0723685787
 • 24 iulie – 1 august – serie copii – in-

structor coordonator – fratele Florian Ion – 
telefon de contact: 0724356001
 • 5 august – 13 august – serie tineri – in-
structor coordonator – fratele Cornel Ianache 
– telefon de contact: 0724514172
 • 17 august – 25 august – serie tineri – in-
structor coordonator – fratele Nelu Zărnescu 
– telefon de contact: 0722609957.
 • 28 august – 5 septembrie – serie tineri – 
instructor coordonator – fratele Emilian Cris-
tescu – telefon de contact: 0727333374
 • 7 septembrie – 12 septembrie – serie 
copii şi tineri – fratele Sorin Tuţu - telefon de 
contact: 0723259825.
Pentru detalii vă rugăm să contactaţi 
administraţia C.E.C. – Albeşti 

Albeşti
Centru de Educaţie Creştină 

V i o r e l  N i c h i f o r



Pentru înscrieri, contactaţi-l pe fratele instructor coordonator de 
serie la numărul de telefon indicat – care poartă întreaga respons-
abiltate în organizarea şi desfăşurarea seriei.

 - Pentru a preîntâmpina evenimente nedorite şi pentru o bună 
desfăşurare a activităţii, în perioada seriilor vă rugăm să respectaţi 
normele regulamentului de ordine interioară al C.E.C. – Albeşti.
 - La sosirea în C.E.C. – Albeşti toţi participanţii seriei trebuie 
să prezinte obligatoriu avizele epidemiologice.
 - Preţul pentru un loc în tabară este de 230 RON.

În extrasezon C.E.C. – Albeşti împreună cu C.C. – B.E.R.:
 - organizează cursuri biblice cu fraţii lucrători şi cu fraţii 
începători pe calea credinţei, coordonate de fratele Sergiu Ior-
gulescu, cu participarea fraţlor lectori de curs, recunoscuţi de 
Sfatul de Fraţi pe ţară;
 - se pot organiza, de asemenea, conferinţe pe diverse teme 
biblice cu: 
 - tineri
 - familii tinere
 - lucrători în biserică
 - cu profesorii care predau disciplina - religie - în şcoli
 - cu fraţii şi surorile care se ocupă de lucrarea de misiune
 - bisericile locale ale cultului se pot organiza în grupuri de 
familişti sau tineri în serii de 3 zile la sfârşit de săptămână sau, 
după posibilităţi, în perioade mai mari, cu un program de activi-
tate propriu.
 - de asemenea, se mai pot organiza mese festive cu ocazia 
următoarelor evenimente:
 - căsătorii
 - botezuri
 - sărbători de iarnă
 - bisericile celorlalte culte pot organiza, de asemenea, 
conferinţe, serii de tabere şi alte activităţi, la preţuri negociate cu 
administraţia C.E.C. – Albeşti.

Pentru detalii, vă rugăm să contactaţi administraţia 
C.E.C. - Albeşti la telefon: 

0248555245 / 0248555240 (fax), 
mobil - 0748299185 

persoana de contact - fratele Mamoc Luca 
mobil - 0748299187 

persoana de contact - fratele Nichifor Viorel
email:  cec_Albeşti@yahoo.com

  



Cum trece roua,
sorbită-n crin,
cum zboară norii
şi alţii vin,
cum piere-un sunet
pe-aripi de vânt,
aşa trec toate
pe-acest pământ.

Cu cât în lume
aduni comori,
cu cât vrei slavă
şi strângi splendori,
cu cât în viaţă
ai tot ce-ai vrea,
cu-atât plecarea
e şi mai grea.

Fiori şi patimi
şi trai slăvit,
au toate-o cale
şi un sfârşit.
Căci toţi pleca-vom,
lăsând ce-am strâns;
dar unii-n pace,
iar alţii-n plâns.

Cum trece roua...
C o s t a c h e  I o a n i d


